
Instruirea  necesară  a
pacienților implicați în HTA
”Îmbunătățiți-vă experiența de lectură activând subtitrările
videoclipului însoțitor.”

Transcriere
[De ce instruire are nevoie un pacient pentru a participa la
un proces HTA?]

Jan  Geissler  –  susținător  al  drepturilor  pacienților  și
director de proiect în cadrul Academiei Pacienților Europeni
pentru Inovație Terapeutică (EUPATI)

Cred  că  este  foarte  important  să  instruim  reprezentanții
pacienților  în  privința  procesului,  deoarece  evaluarea
tehnologiilor medicale este un domeniu foarte complex. Este un
domeniu  economic,  foarte  metodologic,  unde  nu  poate  intra
oricine  dorește.  Trebuie  să  înțelegem  cum  funcționează
procesul.  Trebuie  să  aflăm  cum  putem  aduce  perspectiva
specifică pacienților în acest proces.

Este necesar un anumit nivel de înțelegere. Trebuie să înțeleg
cum funcționează HTA, care sunt întrebările care se impun, ce
se  așteaptă  de  la  mine  în  calitate  de  susținător  al
drepturilor pacienților. Ce pot cere și care sunt problemele
pe nu are sens să le abordez aici deoarece probabil că sunt
abordate în altă parte a procesului de reglementare. De aceea,
cred  că  educația,  precum  cea  oferită  de  EUPATI,  este
esențială.

Mary  Baker  –  fost  președinte  al  Consiliului  European  al
Creierului, patron al Asociației Europene Antiparkinson

Cred că cea mai mare provocare pentru pacienți este să învețe
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când  este  indicat  să  discute  despre  boli  în  numele  celor
reprezentați și când este cazul să discutăm despre impactul
social.

Eibhlin Mulroe – director general al Platformei Irlandeze a
Organizațiilor  Pacienților  (Irish  Platform  for  Patients
Organisations – IPPOSI)

Cred că trebuie să înțelegem în primul rând în ce constă
procesul. Este foarte dificil de găsit în Europa un singur
curs de HTA care să acopere toate aspectele. Este un proces
complex. De aceea, cred că EUPATI va fi cu adevărat important.

Însă și echipele naționale de legătură și platformele EUPATI
pe  care  le  dezvoltăm  în  fiecare  țară  vor  fi  cu  adevărat
importante. Deoarece acolo vor merge liderii pacienților după
cursurile  EUPATI  –  vor  reveni  în  țară  și  vor  discuta  cu
agențiile de acolo pentru a dezvolta cursuri de formare a
pacienților pentru condițiile respective, pentru că sistemele
diferă de la o țară la alta.
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